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The presence of Gustave le bon in Malek Bennabi’s philosophy of civilization.

Abstract

There have been many studies about the thought of Malek Bennabi, but as much as they are
concerned with his analysis of the problems of civilization, we find them neglecting the
research in his intellectual originality. As we were preoccupied with the works of the French
thinker Gustave Le Bon, we found that these two thinkers sharing some assumptions and
results and sometimes used the same terminology. This led us to explore the similarities
between them and then to deal with the sources of Bennabi’s ideas in this article.

Key words: Philosophy, civilization, Malek Bennabi, gustave le bon, renaissance, islamic
ideology.

La présence de Gustave Le Bon dans la philosophie de la civilisation chez Malek Bennabi.

Résumé

De nombreuses éudes ont étés effectuées sur la pensée de Malek Bennabi, mais autant
gu’elles s’intéressent a son analyse des problémes de la civilisation, nous trouvons qu’elles
négligent, en général, la recherche dans son originalité intellectuelle. Comme j'étais déja
préoccupé par les travaux du penseur francais Gustave Le Bon, j'ai constaté que ces deux
penseurs saccordent parfois sur les memes points de réflexion et ainsi pour certains résultats.
Cela m'a amené a explorer les points communs entre ces deux penseurs et a aborder les
sources des idées de Bennabi dans cet article

Mots-clés: Philosophie, civilisation, Malek Bennabi, gustave le bon, le progres,
renaissance, ideologie islamique.
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